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Handicaprådet har med interesse læst forslag til Ny ungdomspolitik, som vi finder indeholder rigtig gode 

tiltag til forbedring af unges mulighed for bl.a. inddragelse i fællesskaber. 

Handicaprådet havde også fået mulighed for at deltage i forarbejdet, hvilket vi meget gerne ville. Vi var i 

baglandet for at forhøre os om, der var unge, som ville stille op. Desværre takkede de adspurgte nej.  

Det var der 2 forklaringer på. 

• Nervøs for at blive opfattet som for krævende. 

• Nervøs for ikke at slå til, komme til at blamere sig, fordi man normalt ikke er i fællesskaber med 

”almindelige” unge 

Vi fandt ingen mening i, at det ikke var unge mennesker med handicap, som deltog i forarbejdet. Derfor var 

der ingen deltagelse fra os. 

 

Politikken er for alle unge, og unge med handicap er en meget broget gruppe, så selvfølgelig vil der være 

unge med handicap, som sagtens kan se sig selv som en del af politikken, men vi og politikerne i Holbæk 

kommune skal være os bevidste om, at der er store dele af unge med handicap, som ikke bliver en del af 

politikken og som aldrig får mulighed for at deltage i de naturlige fællesskaber, som dannes via politikken. 

For at kunne deltage, må man ikke blive opfattet som krævende. Men har man særlige behov skal disse 

opfyldes for naturlig deltagelse. 

For at turde deltage i fællesskaber skal det være en naturlig ting i barndommens hverdag. Sådan ser 

virkeligheden desværre ikke ud for rigtig mange børn med handicap. 

 Så et fint oplæg til en politik, men meget lang vej før den kan omfatte alle med et handicap. 

 

Med venlig hilsen 

Sytter Kristensen 
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